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Protokół nr XVI/2012 

Z Nadzwyczajnej Sesji Rady Gminy Wymiarki z dnia 31  stycznia 2012 r. 

odbytej w Remizie Stra żackiej w Wymiarkach 
 

 

Ad.1. Otwarcie sesji. 

Przewodniczący Rady Gminy Wymiarki Pan Piotr Adamek o godz.14:00 otworzył obrady 

XVI Sesji Rady Gminy w Wymiarkach. . Na podstawie listy obecności stwierdził prawomocność 

obrad (na 15 radnych w sesji uczestniczyło 14 radnych - quorum pozwalające na podejmowanie 

prawomocnych decyzji) . 

W obradach uczestniczyli:  

1. Adamek Piotr 

2. Babiarz Zbigniew 

3. Bednarz Janina 

4. Cytlak Danuta 

5. Hoffman Cezary 

6. Janiszewski Waldemar 

7. Kiszka Halina 

8. Kowalów Edward 

9. Kowalski Piotr 

10. Pilny Jerzy 

11. Starzec Andrzej 

12. Szkodzińska Barbara 

13. Wróbel Leszek 

14. Żółtański Czesław 

Nieobecni: 

 

Wieczorek Joanna ( nieobecność usprawiedliwiona). 

 

Ponadto w sesji uczestniczyły osoby zaproszone: 

1. Staszkowian Anita – Wójt Gminy Wymiarki 
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2. Hajkowicz Zofia – Skarbnik Gminy. 

Na sesji, pomimo zaproszenia nie pojawił się przedstawiciel Klubu Sportowego Iskra Pan 

Paweł Zborowski. 

 

Ad.2. Zatwierdzenie porządku obrad. 

 

Przewodniczący Rady Gminy nie odczytywał porządku obrad ze względu na to, iż radni 

otrzymali go przed sesją. Następujący porządek: 

1. Otwarcie sesji 

2.  Zatwierdzenie porządku obrad 

3. Omówienie możliwości dofinansowania nierentownych kursów proponowanych przez 

PKS do likwidacji od 01 lutego 2012 roku 

4. Omówienie spraw związanych z funkcjonowaniem klubu sportowego 

5. Podjęcie uchwały w sprawie zaciągnięcia zobowiązania wykraczającego poza rok 

budżetowy 2012 

6. Wolne wnioski i zapytania 

7. Zamknięcie obrad XVI sesji 

Radni zatwierdzili jednogłośnie. 

Pan Radny Leszek Wróbel wyraził niezadowolenie w związku z trybem zwoływania sesji. 

Według niego radni powinni być o niej powiadomieni co najmniej na 48 godzin przed sesją. 

Przewodniczący Rady uzasadnił owy tryb zwoływania tym, iż jest to jak sama nazwa 

wskazuje sesja nadzwyczajna, która wymaga szybkiego podjęcia decyzji w sprawach nie 

cierpiących zwłoki. 

Ad.3. Omówienie możliwości dofinansowania nierentownych kursów proponowanych przez 

PKS do likwidacji od 01 lutego 2012 roku. 

 

Przewodniczący Rady Gminy poprosił Panią Wójt o omówienie możliwości 

dofinansowania kursów, które PKS proponuje zlikwidować od 01.02.2012 r. Pani Wójt 

poinformowała, że w piątek 27.01.2012 r. miało spotkanie władz Gminy z prezesem PKS Żary, 

Panem Słowikowskim, w którym uczestniczyła część radnych. Na tym spotkaniu Pani Wójt 

wstępnie zapowiedziała termin obecnej sesji nadzwyczajnej. Dodatkowo poinformowała o 
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spotkaniu z prezesem MZK Żagań Panem Paszkiewiczem, które miało miejsce 31.01.2012 r. 

czyli w dzień odbycia sesji nadzwyczajnej, w którym brała udział v-ce Przewodnicząca Rady 

Gminy, Pani Halina Kiszka. Pani Wójt przestawiła kursy, które PKS planuje zawiesić od 01 

lutego 2012 r. ze względu na ich nierentowność, która wynikała z badań natężenia ruchu 

prowadzonych przez PKS na tych liniach w okresie październik – listopad 2011r.. Kopia pisma 

jakie PKS wystosował do Pani Wójt stanowi załącznik nr 1 do niniejszego protokołu. 

Prezes PKS Żary określił wysokość kwoty dopłaty, jaką Gmina Wymiarki miałaby 

uiszczać za każdy z nierentownych kursów w celu ich utrzymania. Wynosiłaby ona średnio 2,5 

tysiąca miesięcznie na każdy z kursów. Po przeliczeniu na rok za 8 kursów byłoby to 112 tysięcy 

złotych. Pani Wójt powołując się na niskie natężenie ruchu na wymienionych przez PKS liniach 

oraz trudną sytuację finansową Gminy, wnioskowała aby radni nie podejmowali decyzji za 

dofinansowaniem owych kursów. 

Pani Wójt poinformowała radnych o możliwości współpracy z MZK  Żagań. Na 

spotkaniu, które odbyło się w Urzędzie Gminy Wymiarki z Panem Paszkiewiczem, prezes MZK 

niejako zobowiązał się, że od września uruchomi kursy z Wymiarek do Żar i Żagania zarówno te 

rentowne, jak i te mniej opłacalne bez żadnych dopłat. Godziny kursów mają być dostosowane 

zarówno do potrzeb dzieci dojeżdżających do szkół jak i ludzi starszych jeżdżących na zakupy, 

do lekarza czy apteki. Powrót podróżujących z Żagania będzie jednak możliwy jedynie do 

godziny 15:00.  Pani Wójt poinformowała, że średni koszt biletów miesięcznych MZK dla 

uczniów z Żagania wynosi 130zł, w PKS-ie natomiast jest to koszt 156zł, przy czym od marca 

cena ta ma wzrosnąć do 180 zł/mc. MZK Żagań musi czekać do września z utworzeniem nowych 

kursów, co wiąże się z wydaniem zezwolenia przez Marszałka Województwa Lubuskiego na 

wykonywanie przewozów na nowym terenie. Gmina Wymiarki uprzednio musi się zwrócić do 

Starostwa Powiatowego o zezwolenie na wejście nowego przewoźnika na teren Gminy. 

Radni zapytali o możliwość wcześniejszego uzyskania zezwolenia dla MZK na kursy na 

terenie Gminy. Pani Wójt poinformowała, że takie zezwolenie najwcześniej można byłoby w 

maju. Biorąc jednak pod uwagę fakt, iż rok szkolny kończy się w czerwcu MZK może się 

zniechęcić na starcie, gdyż takie rozwiązanie byłoby dla Pana Paszkiewicza nierentowne już na 

początku współpracy. Stąd decyzja o uruchomieniu kursów od września tego roku.  

Przewodniczący Rady stwierdził, że Gminy nie stać na dopłaty spółce PKS do nierentownych 

kursów i poddał pod głosowanie decyzje o dofinansowaniu kursów. 
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Głosowanie dot. dopłat dla PKS:  

W głosowaniu wzięło udział 14 radnych. 

Decyzję odrzucono jednogłośnie. 

Ad.4. Omówienie spraw związanych z funkcjonowaniem klubu sportowego. 

 Przewodniczący Rady poprosił Panią Wójt o zabranie głosu. Pomimo nieobecności członków 

zarządu klubu sportowego Iskra  Pani Wójt odczytała treść oficjalnego pisma jakie wpłynęło do 

Urzędu Gminy . Kopia pisma stanowi załącznik nr 2 do niniejszego protokołu. 

Pani Wójt zaznaczyła, że cała kwota o jaką ubiega się klub miałaby pochodzić z budżetu Gminy. 

Wyraziła także swoją dezaprobatę uzasadniając tym, iż Gmina nie może w całości kosztów 

dofinansowywać klubu sportowego. Przewodniczący Rady dodał, że Gmina dodatkowo ponosi 

koszty utrzymania stadionu, przychylając się tym samym do opinii pani Wójt. 

 Radny Kowalski zapytał o kontakt członków zarządu klubu sportowego z władzami Gminy. 

Zwrócił uwagę na to, że OSP Wymiarki jest w części finansowane z budżetu Gminy, ale ma 

swoich przedstawicieli, którzy regularnie spotykają się z władzami Gminy w celu omówienia 

ważnych dla nich kwestii. 

Pani Wójt zwróciła uwagę na to, że zarząd klubu sportowego nigdy nie zapraszał władz Gminy 

na ich spotkania. Radny Hoffman oznajmił, że  skład 1 drużyny piłkarskiej klubu sportowego 

stanowią w większości osoby spoza terenu Gminy Wymiarki. Radny Kowalski natomiast, 

zarzucił zarządowi klubu nieudolne zarządzanie. Dla porównania Pani Wójt podała przykłady 

Koła Gospodyń Wiejskich czy Koła Wędkarskiego, które pomimo niewielkich dotacji jakie 

otrzymują z Gminy potrafią zorganizować dodatkowe środki  z innych źródeł i świetnie przy tym 

funkcjonować oraz angażować się w sprawy Gminy. Stwierdziła, że jeśli klub we własnym 

zakresie wykaże się inicjatywą w poszukiwaniu dodatkowych środków na finansowanie swojej 

działalności, wtedy udzielanie dotacji przez Gminę będzie miało sens. Radny Hoffman 

uświadomił zgromadzonym, że poza klubem sportowym Iskra sport w Gminie istnieje w 

szkołach i to na wysokim poziomie bez dotacji z Gminy.  

Ad.5. Podjęcie uchwały w sprawie zaciągnięcia zobowiązania wykraczającego poza rok 

budżetowy 2012. 

 Przewodniczący Rady poprosił o przedstawienie projektu uchwały. Pani Wójt  omówiła projekt, 

którego celem miałby być zakup wykaszarki wysięgnikowej z głowicą koszącą co wiązałoby się 

z zaciągnięciem przez Wójta zobowiązania finansowego w wysokości 25 tysięcy złotych. Radna 
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Janina Bednarz zwróciła się do zgromadzonych aby powstrzymać się z zaciąganiem zobowiązań 

na tego typu cele. Według niej do tej pory Gmina bez wyżej wymienionych urządzeń sobie 

radziła. Co więcej, w międzyczasie mogą wyniknąć dużo ważniejsze potrzeby, na które trzeba 

będzie zaciągnąć zobowiązania finansowe. 

Radny Kowalski wnioskował o zdjęcie projektu wyżej wymienionej uchwały z 

posiedzenia, aby skonsultować go  ponownie z kierownikiem referatu gospodarki komunalnej 

Panem Tomaszem Dziokiem i powrócić do niego na kolejnej sesji. Przewodniczący Rady na 

prośbę Pani Wójt zadecydował, że projekt będzie jednak poddany pod głosowanie. Poprosił v-ce 

Przewodniczącą Rady Panią Halinę Kiszkę o odczytanie treści projektu. Projekt Uchwały 

stanowi załącznik nr 3. 

Głosowanie w sprawie uchwały: 

W głosowaniu wzięło udział 12 radnych 

Za : 2 radnych 

Przeciw: 10 radnych 

Wstrzymało się: 2 radnych 

Uchwała została odrzucona. 

Ad. 6. Wolne wnioski i zapytania. 

• Radny Kowalów stwierdził, że mieszkańcy ul. 1 Maja, przychodzą do niego i pytają 

dlaczego mają płacić za przyłącze, które będzie modernizowane w związku z położeniem 

asfaltu na ich ulicy. 

• Radny Kowalski odpowiedział, że było organizowane spotkanie odnośnie budowy drogi, 

w którym wzięła udział niemalże cała społeczność ul. Wiejskiej i wyraziła aprobatę 

wobec projektu i związanych z nimi dodatkowymi opłatami za przyłącze. 

• Radny Wróbel zarzucił radnemu Kowalskiemu organizowanie spotkań z mieszkańcami 

bez upoważnienia Przewodniczącego Rady. Określił je mianem „prywaty”, na której 

zapadają decyzje dotyczące Gminy. Dodatkowo poruszył temat ulicy Kościuszki.  

Stwierdził, że w 2011 roku była przygotowana dokumentacja techniczna dotycząca tejże 

ulicy i że miały być przyjmowane wnioski na realizację tegoż projektu. Uznał, że nic w 

tym kierunku nie zostało jednak poczynione. Zgłosił ustną interpelacje do 

Przewodniczącego Rady Gminy z prośbą o przeszkolenie radnych w zakresie ich praw i 

obowiązków. 
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• Przewodniczący Rady odpowiedział radnemu Wróblowi, że każdy radny ma prawo a 

nawet obowiązek spotykać się z mieszkańcami w dowolnym miejscu i czasie. Radny 

reprezentuje interesy mieszkańców także powinien być do ich dyspozycji. 

Przewodniczący Rady przedstawił propozycję odbywania przez radnych dyżurów w 

Urzędzie Gminy. Zaproponował aby godzinę w tygodniu poświęcić mieszkańcom, którzy 

mieliby do radnych zapytania. Jeśli ten pomysł będzie się cieszył powodzeniem dyżury 

zostaną wprowadzone na stałe. 

• Radny Kowalski nawiązując do tematu budowy ulicy 1 Maja wyjaśnił, że koszty jakie 

mieszkańcy mają ponieść (ok.500zł każdy) dotyczą przyłącza do sieci kanalizacyjnej. 

Wcześniej Pani Wójt wyjaśniła, że kanalizacja jest robiona ze środków Gminy natomiast 

przyłącza leżą w gestii mieszkańców. Gmina nie finansuje przyłącza do sieci. Radny 

Kowalski bazując na tej wypowiedzi uświadomił radnych, że mieszkańcy, którzy teraz nie 

zmodernizują tego przyłącza, po położeniu asfaltu będą mieli utrudnioną sprawę w razie 

awarii. Jeśli droga zostanie zrobiona interesanci aby zrobić przyłącze będą musieli 

wzywać specjalistyczną firmę, która dokona odwiertu, gdyż kucie asfaltu nie będzie 

możliwe. Będzie się to wiązało z kilkakrotnie wyższymi kosztami jak te, które muszą 

ponieść w związku z modernizacją przyłącza. 

• Radny Wróbel zarzucił Pani Wójt, że projekt na budowę kanalizacji ul. Kościuszki został 

odwleczony przez realizację projektu na ulicy 1 Maja.  

• Radny Kowalów zwrócił uwagę na to, że ul. Kościuszki jest wizytówka Wymiarek ale na 

dzień dzisiejszy jest w opłakanym stanie. 

• Radny Kowalski zwrócił uwagę na wysokość dofinansowań w ramach projektu Polska-

Saksonia, które sięgają 85 % wartości inwestycji. Dodatkowo zaznaczył jak wiele pracy i 

zaangażowania kosztowała realizacja projektu związanego z ul.1 Maja. Zwrócił uwagę na 

to, iż w Gminie Wymiarki jakiekolwiek inicjatywy mające na celu poprawę sytuacji 

Gminy są źle postrzegane. 

• Radna Janina Bednarz skierowała ustną interpelacje do Pani Wójt. Zakomunikowała, że 

tegorocznej zimy było do tej pory bardzo mało śniegu. Oznajmiła, że Starostwo 

Powiatowe posiada środki finansowe przeznaczone m.in. na odśnieżanie dróg. W związku 

z tym, że zima jest łagodna a pieniądze na odśnieżanie praktycznie nie wykorzystywane, 
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pani Radna zapytała czy te rezerwy finansowe będą w późniejszym czasie 

rozdysponowane pomiędzy gminy powiatu żagańskiego na inne cele. 

• Odnośnie sieci przyłączy wypowiedziała się także radna Danuta Cytlak. Opowiedziała 

jak wiele lat temu w Lubieszowie mieszkańcy także finansowali z własnej kieszeni 

przyłącza i nikt z tego powodu nie miał problemu. Pobocza również robili we własnym 

zakresie. Mieszkańcy zajmowali się czyszczeniem rowów wokół siebie, dziś nikt nie chce 

tego robić zrzucając obowiązek na Gminę. 

• Radny Zbigniew Babiarz skupił się na obiegu informacji w Gminie Wymiarki. Zauważył, 

że wszelkie plotki rodzą się z niedomówień i ograniczonego dostępu mieszkańców do 

informacji w zakresie czynności podejmowanych przez Gminę. Zalecił aby informacje 

dotyczące Gminy i jej mieszkańców  udostępniać na bieżąco na stronie internetowej 

Gminy Wymiarki oraz BIP w celu uniknięcia niedomówień. 

Poruszył także temat ulicy Strzeleckiej, która także jest w opłakanym stanie. Stwierdził, 

że lepiej teraz ponieść koszty w związku z jej naprawą aniżeli później kilkakrotnie 

większe. Należy sukcesywnie remontować drogi gminne. 

• Radny Hoffman podziękował Pani Wójt za doprowadzenie do skutku sprawy wycięcia 

kasztana przy ul. Szkolnej. Jednocześnie oznajmił, że po opadach wypchnęło studzienkę 

koło szkoły i powstała dziura w asfalcie. Poruszył także sprawę dowozu uczniów do 

szkoły. Stwierdził, że jeździ i bus i gimbus a żadne nie potrafi dowieźć dzieci do szkoły 

na czas. Według niego dzieci albo spóźniają się na lekcję albo przyjeżdżają nawet przed 

otwarciem szkoły. Po lekcjach sytuacja wygada podobnie. Dzieci czekają na autobus a 

panie pilnujące ich na świetlicy mają przez to nadgodziny. Cała sytuacja według niego 

trwa od około miesiąca. 

• Przewodniczący Rady powiedział, ze bezpieczeństwo dzieci musi zostać zapewnione i 

należy przyjrzeć się kwestii dojazdów bliżej.  

• Pani Wójt oznajmiła, że odpowiedzi na interpelacje udzieli na piśmie. 

• Przewodniczący zapytał radnych o dyżury i poddał pod głosowanie tą propozycję. 

Czterech radnych zadeklarowało chęć udziału w takich dyżurach. Wstępnie dyżury 

wyznaczono na środę godzinę 15:00 w Urzędzie Gminy. 
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Ad. 7. Zamknięcie obrad XVI sesji. 

 
Wobec wyczerpania się porządku obrad Pan Piotr Adamek- Przewodniczący Rady Gminy 

Wymiarki zamknął obrady XVI Nadzwyczajnej  Sesji Rady Gminy Wymiarki. 

Na tym protokół zakończono. Protokół zawiera 8 stron, ponumerowanych od 1 do 8 

Sesja trwała nieprzerwanie od godz. 14::00 do godz. 15:20 . 

 

Protokołowała: 

Paulina Czubińska 

  

 

 

 


